
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

998 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 998:  

” Det fremgår af artiklen ”Region Hovedstaden fik millioner til psykiatri, men brugte 

dem i stedet på at betale af på gæld” i Altinget den 18. marts 2021, at Region Hoved-

staden har brugt knapt 91 millioner ud af den 141 millioner kroner store psykiatri-

pulje fra finanslovsaftalen, der tilfaldt Region Hovedstaden, sidste år til at afvikle 

gæld til leasing af apparater frem for at ansætte flere varme hænder i psykiatrien. 

Det fremgår endvidere, at gældsafviklingen betyder, at regionen vil sprede fordelin-

gen af de 90 millioner ud over psykiatrien de næste 12-13 år. Er ministeren tilfreds 

med, at finanslovmidlerne på den måde bliver spredt ud over en tidsramme på 12-13 

år, fremfor at gavne psykiatriens patienter nu og her?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet Danske Regioner om bidrag. 

Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet ultimo maj 2021.  

 

 

Med venlig hilsen 
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